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Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo ze dne 21. února 2018 v ČRo v 13.00 hod., zasedací 

místnost C425, Český rozhlas, Vinohradská 12, Praha 2      

 

Přítomni: Hana Dohnálková, předsedkyně Rady ČRo, Jiří Vejvoda, Tomáš Kňourek, místopředsedové 

Rady ČRo, Petr Šafařík, Miroslav Dittrich, Vítězslav Jandák, členové Rady ČRo 

Omluveni: Ivan Vodochodský, člen Rady ČRo 

Sekretariát:     Veronika Vlasáková 

Hosté:        Jan Menger, ředitel regionálního vysílání ČRo 

  Jiří Hošna, ředitel komunikace a vnějších vztahů ČRo 

  Josef Havel, ředitel kanceláře GŘ 

 

   

1. Zahájení 

 

2. Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo 31. 1. 2018 

 

3. VZ na analýzy pro potřeby Rady ČRo – zadání 9. minitendru, souhrnné info 

 

4. Setkání s vedením ČRo 13.30, Jan Menger, ředitel regionálního vysílání ČRo 

                    - Měsíční informace GŘ – leden 2018 

        - Různé  

 

5.   Odměna GŘ za 2. pololetí 2017 

 

6. Výroční zpráva o činnosti ČRo 2017 – rozdělené částí ke zpracování, termíny, případné 

nejasnosti 

 

7. Stížnosti a podněty posluchačů 

 

8.   Různé  - expertní komise +právní poradenství pro Radu ČRo – analýza „veřejný zájem“   

                   - jednání s ÚOHS – informace 

- informace z VoV PSP ČR 

       - termíny jednání Rady   

 

 

 

1) Zahájení – H. Dohnálková zahájila jednání, program byl schválen. 

 

2) Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo 31. 1. 2018 -  H. Dohnálková informovala, že tentokrát 

ověřoval zápis J. Vejvoda, P. Šafařík uvedl, že se k zápisu z 31. 1. 2018 ještě nedostal; je možné, že ještě 

pošle připomínky. 
 

 

3) VZ na analýzy pro potřeby Rady ČRo – zadání 9. minitendru, souhrnné info – H. Dohnálková 

informovala, že k zadání 9. minitendru přišly dvě nabídky - od společnosti Focus a Mediatenor. Hodnotící 

skupina se sejde zítra, tj. 22. 2. 2018 v 10.00, poté bude následovat jednání dozorčí komise Rady od 11.00.  

 

H. Dohnálková poděkovala kolegům – J. Vejvodovi a M. Dittrichovi, že ji doprovodili na jednání ve 

Volebním výboru PS, které se konalo 15. 2. Všechny tři výroční zprávy, které byly znovu předloženy, byly 

ve volebním výboru jednomyslně schváleny a doporučeny PS ke schválení. Dále byla projednávána 

současná situace v ČRo. Jeden z místopředsedů VoV, poslanec za Piráty, úvodem vznesl otázky na Radu 



2 
 

nikoli ohledně příspěvků J. Kroupy o společnosti Agrofert, ale spíše na články T. Kňourka v Parlamentních 

listech. H. Dohnálková uvedla, že T. Kňourek tak vyjadřuje své názory; pokud by vyjadřoval názor Rady, 

tak by to v pořádku nebylo, ale k jeho soukromým aktivitám nemá co dodat. Pokud poslanci chtějí znát 

jeho názor, měli by si ho na jednání pozvat. Celkově ale bylo jednání ve Volebním výboru pozitivní. M. 

Dittrich potvrdil slova H. Dohnálkové, že zprávy byly jednoznačně podpořeny a schváleny; celkově 

atmosféra byla dobrá, Český rozhlas má v PS dobré jméno.  
Dále H. Dohnálková informovala o jednáních s ÚOHS, musela jednat operativně, věc stále pokračuje. Celá 

záležitost má několik rovin. Jednak stížnost jménem APSV z listopadu 2017 týkající se digitalizace ČRo; 

zde si předsedkyně vyžádala několik materiálů a odpovědi na otázky od vedení rozhlasu, aby mohla za 

ČRo jednat; byla připravena odpověď v součinnosti s ČRo.  Druhou věcí je stížnost od Evropské komise. 

Zde předsedkyně zdůrazňovala, že Rada nemá právní subjektivitu a není kompetentní za rozhlas 

vystupovat, celá věc je záležitosti ČRo, ale Evropská komise byla jiného názoru – podle ní Rada jako 

kontrolní orgán dohlíží na činnost ČRo. H. Dohnálková se účastnila jednání s ÚOHS, ČTÚ a MK. 

Následoval několika týdenní proces s výměnou dokumentů v dané věci, protože nebyla shoda zúčastněných 

subjektů na jednotné odpovědi EK v Bruselu, vytvořil na základě dodaných materiálů ÚOHS odpověď, 

která má několik částí – za Radu ČRo, ČTÚ a MK. Jednání byla podle H. Dohnálkové velmi náročná, ale 

dle jejích slov zde byla role Rady ČRo nezastupitelná. O dalším vývoji bude radní informovat.    
P. Šafařík se dotázal, zda radní dostali veškerou korespondenci a materiály, se kterými předsedkyně 

pracovala a zda je s radními konzultovala; zdůraznil, že materiály měly být se všemi radními 

prodiskutovány. H. Dohnálková uvedla, že během schůzek a jednání nebyl čas konzultovat všechny 

materiály a otázky s radními, jednala jako předsedkyně jménem celé Rady, přičemž předsednictvo o situaci 

detailně informovala. Nicméně finální odpověď, která byla odeslána za Radu ČRo Evropské komisi, 

radním pošle a pošle i další stěžejní materiály. J. Vejvoda, T. Kňourek a M. Dittrich poděkovali 

předsedkyni, že se této náročné role ujala a dovedla jednání ke zdárnému konci. P. Šafařík oponoval, že 

radní neměli k dispozici všechny materiály, jak tedy mohou její práci hodnotit. Zdůraznil, že by radní měli 

absolvovat školení ohledně digitalizace, nejlépe od odborníků mimo rozhlas. P. Šafařík se dále ohradil 

ohledně změny termínu jednání předsednictva Rady ze 14. na 21. 2., který byl oznámen emailem, apeloval, 

aby jako v minulosti byly termíny konzultovány předem se všemi radními. H. Dohnálková závěrem uvedla, 

že ji mrzí vyjádření P. Šafaříka, vyvinula nadměrné úsilí ve studiu podkladů a materiálů ve věci stížnosti 

ÚOHS; pokud P. Šafařík bude mít nějaké námitky k materiálům, které zpracovala, může svůj nesouhlasit 

vyjádřit.  

 

4) Setkání s vedením ČRo 13.30, Jan Menger, ředitel regionálního vysílání ČRo, Josef Havel, ředitel 

kanceláře GŘ, Jiří Hošna, ředitel komunikace a vnějších vztahů ČRo,  

Úvodem J. Menger z důvodu nemoci omluvil generálního ředitele z dnešního jednání.  

- Měsíční informace GŘ – leden 2018 – J. Menger shrnul nejdůležitější fakta: v ekonomické oblasti byl 

schválen rozpočet ČRo na rok 2018, byl také upřesněn investiční plán, v odd. technika a správa – zde se 

především věnovali přípravě vysílání z olympiády a olympijských parků. V  personální oblasti začala platit 

nová organizační struktura – ekonomická část spadá pod M. Vojslavského, personální a vzdělávací odbor 

vede V. Dvořáková a spadá pod GŘ. Generální ředitel podepsal hromadnou smlouvu s INTEGRAMEM, 

smlouva s OSA je stále řešena. Koncem ledna se v Praze uskutečnilo jednání EBU, které se věnovalo 

hlavně rozhlasovému vysílání. V marketingu se rozhlas věnoval zejména olympiádě, prezidentským 

volbám a dále významným událostem tohoto roku - výročím ČRo, Radio Wave oslavilo dvanácté 

narozeniny, dále se rozhlas připravuje na „osmičkový rok“ i tím, že se chystá výměna mezi stanicí Vltava a 

slovenským Děvínem. Od 1. 2. se ujal funkce ředitele programu O. Nováček, v Plzni nastoupil od 1. 1. 

2018 nový vedoucí programu P. Handl, od začátku ledna bylo spuštěno samostatné vysílání ČRo Liberec i 

o víkendu. Nová média spustila nový web k soutěži Prix Bohemia, na kterou je Rada srdečně zvána, a 

SOČR uskutečnil 17. 1. koncert pro ČVUT v Rudolfinu. 

V. Jandák kritizoval článek sportovního redaktora M. Bureše o E. Ledecké na iRozhlas, na který si lidé 

stěžují.  J. Hošna upřesnil, že se jedná o komentář vedoucího sportovní redakce, ve kterém uvedl, že se 

nebaví s novináři; jedná se o názorový střet, který byl umocněn zlatou medailí. J. Vejvoda dodal, že je 

zajímavé, jak veřejnost špatně snáší jiný názor, je to zřejmě ještě odraz voleb a atmosféry v této zemi.  
- Různé  - H. Dohnálková informovala vedení rozhlasu, že Rada obdržela stížnost na Š. Kotrbu, týkající s 

údajného incidentu na sjezdu ČSSD v Hradci Králové; J. Menger uvedl, že pan Kotrba není zaměstnancem 
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ČRo, ale externí spolupracovník analytického oddělení, věnoval se mimo jiné digitalizaci a je 

koordinátorem mezi rozhlasem a ZOO Praha, kde by mělo být spuštěno mobilní studio; po incidentu s ním 

byla pozastavena spolupráce, jedná se o jeho osobní aktivitu, která nedělá dobré jméno Českému rozhlasu; 

incident, který šetří policie, ovšem není uzavřen. Rozhlas bere tuto událost jako nešťastnou. J. Vejvoda 

doplnil, že pan Kotrba je výbušný člověk a zastává kontroverzní názory, ale nikdo z přítomných na místě 

události nebyl, takže je dobře, že je rozhlas zdrženlivý a počká na šetření policie.  
T. Kňourek se vrátil ke komentáři  M. Bureše ohledně E. Ledecké a zdůraznil, že sportovec není povinen se 

s novináři bavit, v tomto případě ctí svobodu slova a paní Ledecká, ale i jiný sportovec, mají právo mlčet. 

J. Menger uvedl, že pokud by tuto otázku radní otevřeli na veřejné schůzi, měl by se k ní vyjádřit ředitel 

zpravodajství. J. Vejvoda uvedl, že tým okolo E. Ledecké mluví s novináři za ní, chce jí nechat v klidu na 

přípravu před závody. V. Jandák upozornil, že lidé vnímají jednání novinářů velmi citlivě, mají pocit že, se 

chovají jako elita a je na odpovědných pracovnících, aby usměrnili redaktory ve stylu práce.  

 

Odešli zástupci vedení ČRo. 

 

5)  Odměna GŘ za 2. pololetí 2017 – proběhla debata ohledně kritérií odměny generálního ředitele:  

Kritéria odměny: 

1/ Dodržování Kodexu, Statutu ČRo a Zákona o ČRo     45 % 

2/ Dodržování usnesení Rady ČRo        20 % 

3/ Kvalita předkládaných materiálů a dodržování dohodnutých termínů   15 %  

4/ Podíl ČRo na trhu (share) 22, 2%        10 % 

5/ Dodržování vyrovnaného hospodaření a plánovaného rozpočtu s důrazem na oblasti: 

- výběru rozhlasových poplatků 

- mzdových, personálních a provozních nákladů 

- marketingu, veřejných zakázek, právního poradenství a IT služeb   10 % 

 
 

6)Výroční zpráva o činnosti ČRo 2017 – H. Dohnálková zopakovala termíny – do příštího jednání Rady 

28. 2. radní odešlou tajemnici zeditované části VZ, aby se mohla zkompletovat a nejpozději 5. 3. odeslat 

k jazykové korektuře. 

 

 

7) Stížnosti a podněty posluchačů - T. Kňourek prostuduje stížnosti ke kauze „J. Kroupy a GŘ“ a zváží, 

zda u některých bude Rada chtít vyjádření vedení ČRo. Návrhy odpovědí k ostatním stížnostem zašle jako 

obvykle před veřejnou schůzí. 

 

 

8) Různé – expertní komise +právní poradenství pro Radu ČRo – analýza „veřejný zájem“ - H. 

Dohnálková informovala, že účast v Expertní komisi přijali J. Mikeš, V. Štětka, L. Zeman a J. Růžička. 

Navrhla zaslat všem poděkování a zatím jednání odsunout až po dokončení výroční zprávy a v klidu si 

rozmyslet, jaký úkol by měli experti zastávat a v jakém režimu by měli fungovat. Spíše než „expertní 

komisi“ by navrhovala mít k dispozici „skupinu expertů“, kteří budou připraveni např. na základě DPP 

spolupracovat ad hoc s Radou ČRo. 

V. Jandák a M. Dittrich s tímto souhlasili, připojili se k názoru mít různé experty k dispozici a v případě 

nějaké kauzy oslovit patřičného odborníka, s čímž souhlasili i ostatní radní. H. Dohnálková navrhla oslovit 

ještě doc. Kříže, kterého doporučil J. Chytil z DK a v dubnu na veřejné schůzi oznámit, že Rada má 

k dispozici skupinu odborníků. 
V. Jandák se dotázal, jak a kdy se objevuje reklama v ČRo, zda jsou pro zveřejňování nějaká pravidla, 

často se na něj lidé s tímto dotazem obracejí. Radní se shodli, že předsedkyně Rady požádá vedení ČRo o 

krátkou zprávu na toto téma a prezentaci pro radní na jednání předsednictva.  

- jednání s ÚOHS – informace již zazněly v bodě 3. 

- informace z VoV PSP ČR – – informace již zazněly v bodě 3. 
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- termíny jednání Rady  - proběhla debata radních ohledně návštěvy na festivalu Prix Bohemia v 

Olomouci, radní do pátku 23. 2. 2018 zašlou tajemnici termíny, ve kterých se festivalu zúčastní a 

požadavky na ubytování, popř. akce. 

Dále radní projednali termíny dalších jednání Rady: 

Duben – 11. 4. + 25. 4. 

Květen -  16. 5. + 30. 5. 

Červen – 13. 6. + 27. 6.  

 

P. Šafařík připomněl potřebu začít chystat nový rámcový tendr na analýzy pro Radu ČRo, dle jeho názoru 

je vzhledem k lhůtám nejvyšší čas. H. Dohnálková se dotázala, zda je souhlas ostatních radních vyhlašovat 

nový tendr. Požádá vedení rozhlasu o finální zadávací dokumentaci ke stávajícímu tendru, kterou zašle 

všem radním a na jednání příští týden si radní řeknou, zda je většinový souhlas vyhlašovat nový rámcový 

tendr.  

P. Šafařík navrhl stížnost, která přišla z Evropské komise postoupit V. Štětkovi a požádat o jeho názor, 

pokud neobsahuje důvěrné materiály, H. Dohnálková odpověděla, že bohužel tato stížnost důvěrné 

materiály obsahuje.  

P. Šafařík navrhl dotázat se odborníka jak je to s podporou evropského práva a vůbec digitalizací, H. 

Dohnálková navrhla p. Němečkovou, která byla v pracovní skupině při jednáních s ÚOHS, MK a ČTÚ a 

zná všechny pohledy jak MK, tak ČRo a ČTÚ. P. Šafařík navrhl přizvat k paní Němečkové ještě odborníky 

ohledně digitalizace a právníky, předsedkyně Rady ráda pozve tyto odborníky, pokud pro to bude prostor.   

Radní schválili odměnu za přípravu materiálů pro VoV PS pro tajemnici Rady a pro externí 

spolupracovnici M. Šímovou.  

 

       

 Nejbližší termíny jednání Předsednictva Rady ČRo v roce 2017: 

 

 

Únor 2018  28. 2.  11.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze  

 

Březen 2018  14. 3.  13.00 jednání předsednictva 

   28. 3.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

  

Duben 2018  11. 4.  13.00 jednání předsednictva 

25. 4. 10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

 

Květen 2018  16. 5 13.00 jednání předsednictva 

30. 5.   10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

 

Červen 2018  13. 6.  13.00 jednání předsednictva 

27. 6.   10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

 

 

Zapsala: Veronika Vlasáková  

Ověřovatel:  Hana Dohnálková 


